
Protokół nr XXXVIII/2018 
z XXXVIII Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 22 stycznia 2018 r. 
 
W XXXVIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Daniel Kulkowski, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk,  Radca Prawny – Elżbieta Zajączkowska-Matejko.  
 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXXVIII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało  18 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Proszę o wprowadzenie trzech uchwał. 
Wszystkie trzy uchwały dotyczą spraw oświatowych i były omawiane na komisji 
oświaty. 

Uchwały w sprawie: 

1. wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia międzygminnego w sprawie 
założenia i prowadzenia szkoły podstawowej w miejscowości Kowale dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gmin: Kolbudy, Gdańsk oraz Pruszcz 
Gdański – nad tym porozumieniem pracujemy, ale chcielibyśmy, żebyście 
państwo wyrazili zgodę na zawarcie takiego porozumienia. Ono pozwoli na 
rozpoczęcie już przygotowania do organizowania szkoły. Porozumienie będzie 
określało zasady, finansowanie, powołanie dyrektora i wszystkie inne 
czynności. Nabór kadry pedagogicznej musi nastąpić do końca maja tego roku, 
w związku z czym Kolbudy zwróciły się do nas, żeby przyspieszyć prace nad 
tym, żeby można było powołać dyrektora, który będzie robił  nabór do szkoły, 
która rusza 1 września. Jak porozumienie będzie gotowe to oczywiście 
przedstawimy je państwu, prace są głównie prowadzone przez trzy zespoły 
radców prawnych, którzy reprezentują każdy z samorządów, 

2. określenia kryteriów rekrutacji dla kandydatów spoza obwodu w postępowaniu 
rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych dla których organem 
prowadzącym jest gmina Pruszcz Gdański oraz określenia dokumentów 
niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, 

3. określenia kryteriów naboru na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 
przedszkoli publicznych, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
oraz publicznych innych form wychowania przedszkolnego, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Pruszcz Gdański oraz określenia 



dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów – jest to uchwała 
dotycząca kolejnego etapu naboru; pierwszy etap jak się skończy, a są jeszcze 
wolne miejsca to ponownie robimy rekrutacje i przedstawiamy kryteria jakie 
powinny temu towarzyszyć. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Kto z państwa jest za 
wprowadzeniem do porządku obrad trzech projektów uchwał, które przed chwilą 
zgłosiła pani wójt?  

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektów uchwał w sprawie: 

1.wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia międzygminnego w sprawie 
założenia i prowadzenia szkoły podstawowej w miejscowości Kowale dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gmin: Kolbudy, Gdańsk oraz Pruszcz 
Gdański, 

2.określenia kryteriów rekrutacji dla kandydatów spoza obwodu w postepowaniu 
rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych dla których organem 
prowadzącym jest gmina Pruszcz Gdański oraz określenia dokumentów 
niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, 

3.określenia kryteriów naboru na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 
przedszkoli publicznych, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
oraz publicznych innych form wychowania przedszkolnego, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Pruszcz Gdański oraz określenia 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów 

głosowało 18 osób. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że wniesione przez 
panią wójt projekty uchwał zostały przyjęte do porządku obrad. Stwierdzam przyjęcie 
porządku obrad dzisiejszej sesji. Wniesione projekty będą procedowane jako kolejne 
punkty w pkt. 5 porządku obrad.  

 
4. Przyjęcie protokołu z  XXXVII Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto z państwa radnych ma uwagi 
do protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy?  
Nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że protokół z XXXVII 
sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag. 
 
II. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Pruszcz Gdański na 
rok 2018.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Proszę o przedstawienie planów 
pracy komisji. 
 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu 
Karol Karc odczytał plan pracy na rok 2018, który stanowi załącznik nr 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy na 2018 rok Komisji 



Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu jednogłośnie ( w 
głosowaniu brało udział 18 radnych). 
 

Zastępca przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki 
Społecznej Janusz Sampolski odczytał plan pracy na rok 2018, który stanowi 
załącznik nr 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej jednogłośnie ( w głosowaniu brało udział 18 
radnych). 
 
Zastępca przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Komunalnej Maciej Wysocki odczytał plan pracy na rok 2018, który 
stanowi załącznik nr 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej jednogłośnie ( w głosowaniu 
brało udział 18 radnych).  
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Lech Milewski odczytał plan 
pracy na rok 2018, który stanowi załącznik nr 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy na 2018 rok Komisji Re-
wizyjnej jednogłośnie ( w głosowaniu brało udział 18 radnych).  
 
II. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Podpisaliśmy porozumienie w ramach 
Stowarzyszenia Gmin Pomorskich z firmą Orange. Firma Orange złożyła wniosek o 
dofinansowanie na dalszy etap budowy sieci światłowodowej. W naszej gminie będzie 
objętych kilkanaście miejscowości. O szczegółach powiemy państwu na następnej 
sesji. W ubiegłych latach była budowana sieć magistralna, a teraz będzie w części 
rozprowadzany światłowód w kilkunastu naszych miejscowościach do poszczególnych 
mieszkańców. 
 Odbyło się spotkanie z panem dyrektorem Szymańskim w sprawie parków 
Wojanowo – Będzieszyn, które będziemy przejmowali nieodpłatnie od prywatnej 
spółki. Kończą się podziały geodezyjne, finalizowaliśmy ostateczne uzgodnienia. 
Firma przekazuje nam nieodpłatnie teren tj.: w Wojanowie 9 ha i ok. 4,5 ha w 
Będzieszynie. 
 W grudniu odbyło się zebranie wiejskie w miejscowości Bystra. 
 Obchodziliśmy Jubileusz 50-lecia trzech par małżeńskich z terenu naszej gminy w 
Urzędzie Stanu Cywilnego.  
 Zakończyliśmy prace nad planem zamówień publicznych. Mówiliśmy już o tym 
państwu. Dużo zamówień jest przewidzianych w I kwartale tego roku, przetargów. 
Łącznie będzie prawie 80 postępowań przetargowych, w związku z powyższym bardzo 



się cieszę, że przyjęliśmy budżet odpowiednio wcześniej.  
 Podpisaliśmy umowę na dofinansowanie parków w Wojanowie, ponad 1 milion 200 
tyś. dotacji unijnych uzyskaliśmy na  rewitalizację tego obszaru.  
 Następnie odbyliśmy cykl spotkań z panią dyrektor szkoły w Borkowie w kwestii 
tworzenia nowego obwodu szkolnego w Borkowie. Śledzimy demografię, zestawiamy 
dane jakie ma szkoła z naszymi danymi. Państwo doskonale wiecie, że mamy 
mieszkańców zameldowanych i zamieszkałych. Niezwykle trudno jest uzyskać pełną 
informację, ponieważ część osób mieszka na terenie naszej gminy i w ostatniej chwili 
zgłasza swoje dzieci, dopiero 1 września informuje, że dzieci będą chodziły do danej 
szkoły. 
 Mieliśmy cykliczne spotkanie z sołtysami, tym razem było poświęcone gazyfikacji 
niektórych miejscowości na terenie naszej gminy. Informacja dla pana sołtysa z 
Dziewięciu Włók, na 99% udało się wyjaśnić sprawę działki, która jak się okazało na 
podstawie decyzji ministerstwa jest własnością Skarbu Państwa.  
 W okresie świąteczno – noworocznym odbyło się spotkanie w ramach 
Stowarzyszenia Gmin Pomorskich.  
 Odbyłam spotkanie z Radą Nadzorczą spółki Eksploatator. Podsumowaliśmy rok 
2017, omawialiśmy wstępne wyniki jakie spółka osiągnie.  
 Mieliśmy spotkanie z autorem projektu i inspektorem nadzoru zbiornika 
retencyjnego w Borkowie. Pojawiają się kolejne problemy, jesteśmy w trakcie spotkań. 
Pewnie na kolejnej sesji pan wójt więcej informacji na ten temat przekaże.  
 Odbyło się Walne Zgromadzenie Związku Obszaru Metropolitalnego, na którym m. 
in. gminy wiejskie zostały zwolnione z części składek dotyczących propagowania 
Metropoli rowerowej.  
 Odbyliśmy cykliczne spotkania z pracownikami. Mamy spotkania robocze w każdy 
wtorek, na których omawiamy problemy, które pojawiają się w czasie różnych 
bieżących spraw i inwestycji.  
 Odbyło się spotkanie dotyczące funduszu sołeckiego. Od pewnego czasu trwa 
dyskusja m.in. z organizacjami pozarządowymi na temat czy wprowadzić w naszej 
gminie budżet obywatelski czy nowy fundusz sołecki. Zakładaliśmy, że nowy fundusz 
sołecki, jeżeli byśmy wprowadzili, to w momencie kiedy poprawi się sytuacja z 
zatrudnieniem w gminie. Jak państwo wiecie fundusz wymaga prowadzenia go przez 
pracowników w gminie, a na dzień dzisiejszy nie ma już komu go przypisać. Jesteśmy 
bardzo mocno obciążeni. Państwo na co dzień to widzicie. Będę państwu radnym 
rekomendowała wprowadzenie od 2019 roku, jest taka wola ze strony stowarzyszeń i 
od osób, które brały udział w kolejnym spotkaniu, w związku z powyższym państwo 
radni będziecie podejmowali w tej kwestii decyzje.  
 Odbyło się spotkanie z burmistrzem miasta Pruszcz Gdański. Mamy dwa poważne 
punkty styczne, jeśli chodzi o zagospodarowanie wód opadowych. To jest teren 
Rotmanki i kanał Raduni. Na kolejnej sesji będziemy chcieli państwu przedstawić inną 
wizję załatwienia zagospodarowania wód opadowych niż była do tej pory. Mam na 
myśli budowę zbiornika retencyjnego na granicy miasta Pruszcza i Gminy. W między 
czasie sytuacja się zmieniła, ponieważ budując drogi na Rotmance byliśmy 
zobowiązani wybudować pośrednie zbiorniki. Stan faktyczny się jednak zmienił. 
Chcielibyśmy jednak minimalizować konieczność wykupu gruntów prywatnych, które 
obciążają coraz bardziej nasz budżet, o tym będziemy z państwem rozmawiali. Druga 
sprawa – to spotkanie było pokłosiem sytuacji jaka miała miejsce w lipcu i sierpniu  na 
terenie tzw. polderu radunickiego i sytuacji z kanałem radunickim, zalewania pól  
naszych rolników w okolicach Radunicy i po części w Rokitnicy. Miasto Pruszcz będzie 
musiało zrobić bilans wód opadowych odprowadzanych na wschód na teren naszej 



gminy. W tym kierunku będziemy rozmawiali, stąd było to spotkanie  z panem 
burmistrzem.  
 Wczoraj uczestniczyłam w opłatku ze Związkiem Sybiraków. Spotkania jeszcze 
trwają, różne środowiska je organizują.  
IV. Interpelacje i zapytania radnych.  
Nie zgłoszono. 
V. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Pan Wiesław Zbroiński -  Chciałbym się dowiedzieć czy coś się dzieje na  temat 
wniosku złożonego w sprawie opisu wizyty Kuby Błaszczykowskiego? Dwa razy na 
sesji o tym rozmawialiśmy, pan przewodniczący miał w tej sprawie zadziałać. 
Chciałbym wiedzieć czy coś się dzieje w tej sprawie? 

2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Pan Jerzy Feliksiak – Mam dwie poważne sprawy. Pierwsza: prawdopodobnie w 
Straszynie przy obwodnicy będzie budowana stacja paliwowa i w związku z tym mam 
od mieszkańców protest. Mieszkańcy nie wyrażają zgody na budowę tej stacji. Nie 
wiem jak się to dalej potoczy, ale mam zebranych ponad 50 podpisów. Mieszkańcy nie 
życzą sobie takiej inwestycji. Nie wiem jak się do tego gmina odniesie, czy już coś 
wiecie na ten temat, czy nie. Muszę jednak coś tym mieszkańcom odpowiedzieć.  
Druga sprawa: przed niedzielą poświęciłem się i jeździłem za „wannami”, które pędzą 
przez Straszyn. Jak pędzi taka wanna 90 km/h jest to tragedia. Nie ma możliwości, 
żeby on wyhamował w żadnym momencie. Trzeba by było coś z tym fantem zrobić. 
Jak było sucho to kurz cały się roznosi po ulicy. Jakby ktoś wyjechał lub wyszedł to 
będzie tragedia.  
Jeszcze jedna rzecz: jak będzie kolejna zima to proszę, żeby było więcej piasku na 
ulicach zwłaszcza na Poprzecznej, Kwiatowej, na ulicach gdzie są podjazdy. 
Kilkadziesiąt osób do mnie dzwoniło, że nie mogą podjechać, bo jest ślisko. Pytam się 
czy Pani ma zimowe opony, to odpowiedź słyszę, że nie wie. Musi samochód zostawić 
na dole i iść pieszo do domu. 
Pan Maciej Wysocki – Mam zastrzeżenie już od kilku lat o posypywanie jezdni 
piaskiem. W minionym tygodniu było odśnieżane w Lędowie i było posypywanie. 
Rozmawiałem z osoba, która to posypuje tak jak było uzgodnione. Jechałem naszą 
ulicą Jesionową i nie było śladu posypywania. Jeżdżą tamtędy autobusy z dziećmi. 
Rozmawiałem z panem, który wykonuje tą usługę i odpowiedział mi, że robi to zgodnie 
z przepisami. Wczoraj była odwilż, dzisiaj wszystko zamarzło. Jednego grama piachu 
nie ma, a tam gdzie wczoraj puściło, a dzisiaj zamarzło jest tragedia.        
Trzeba by było w jakiś sposób interweniować w tej sprawie, tak nie może być.  
Pan Janusz Sampolski – Chciałbym zgłosić wniosek dotyczący spotkania z 
przedstawicielami kół łowieckich. Jest to właściwy czas, żeby porozmawiać o stratach 
dzikiej zwierzyny. Mamy jako rolnicy ogromny problem, osoby, które chodzą na 
spacery czasami natrafiają na grupki dzików, różnie to się kończy. Wydaję mi się, że 
na takim spotkaniu z osobami zainteresowanymi będziemy mieli o czym mówić. 
Pan Antoni Byczyński – Znalazł się właściciel działki, a jak będzie sprawa wyglądała 
z odpowiednimi pozwoleniami, żeby wejść z tą rurą, to chyba jeszcze jest jakaś droga. 
Właściciel wyda takie pozwolenie?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Tak, wyda. Da prawo do dysponowania 
gruntem. Przekazałam tą informację do gazowni, do nowo powołanej firmy. 
Pan Antoni Byczyński – Dziękuję. W związku z zalaniem tego magazynu drugiego 
ma być w Wiślinie  dla dzieci taki bal. Dzieci, które są pod Bystrą to jest jednak 5 km, 
czy więcej drogi. Bal jest dla dzieci od 2 do 12 lat. Nie wszyscy mają samochód i trzeba 



by ten problem jakoś rozwiązać. To jest apel. Pan wice wójt był łaskaw napisać, że to 
nieszczęście jakie tam nastąpiło z rozszczelnieniem tego dachu to jest niestabilny 
grunt i wody, które tam podpływają. Chciałem powiedzieć, że Rafineria Gdańska stoi 
na razie, a grunt jest taki sam. Jest to raczej niechlujna praca. 
Pan Wiesław Zbroiński – Wracając do tematu gazowni, nie byłem na ostatnim 
spotkaniu sołtysów, ale sołtysi mi przekazali, że pani z gazowni stwierdziła, że trzeba 
wnioski składać, bo nikt nie złożył wniosku z terenu Mokrego Dworu. Z tego co mi 
wiadomo ponad 20 wniosków zostało złożonych, tak jak się umawialiśmy w gminie w 
sekretariacie. Miały być przewiezione do gazowni. Zaginęły te wnioski?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – To co zostało złożone w sekretariacie zostało 
przewiezione. Myślę, że pani nie miała bardzo dokładnej wiedzy na temat ilości 
wniosków. Natomiast wiedziała z jakich miejscowości przychodzą. W Mokrym Dworze 
do gazyfikacji jest jeszcze odległy czas, ponieważ albo muszą pójść od strony 
Rokitnicy, a tam jest pad kompletny z Zarządem Dróg Wojewódzkich, albo od strony 
Dziewięciu Włók. Na dzisiaj z Dziewięciu Włók wpłynęło tylko 5 wniosków i to była 
pewna informacja. Co do Mokrego Dworu zostawiłabym to do wyjaśnienia, my te 
wnioski przekazaliśmy.   
Pan Wiesław Zbroiński – To nie tylko Mokry Dwór, Wiślina też składała. Mieszkańcy 
też składali te wnioski. Mówienie, że nikt nie złożył to nie będzie gazu. Wszyscy 
mieszkańcy chcą gaz. Tak jak chcieli kiedyś wody to teraz chcą gaz. Trzeba coś z tym 
zrobić, żeby pani, która przyjeżdża na spotkanie coś wiedziała. Jak trzeba to zrobimy 
na nowo wnioski, tylko pytanie po co jeśli już były złożone.     
VI. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
1. zmiany zasad udzielenia dotacji celowych z budżetu Gminy Pruszcz Gdański 
na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i 
gospodarki wodnej, 
Projekt uchwały przedstawiła  K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXVIII/1/2018   z 
dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie zmiany zasad udzielenia dotacji celowych 
z budżetu Gminy Pruszcz Gdański na dofinansowanie kosztów inwestycji z 
zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 
 
2. uzgodnienia zakresu rewaloryzacji zespołu przyrodniczo – krajobrazowego 
„Park Podworski w Wojanowie”, 
Projekt uchwały przedstawiła  K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Moje pytanie dotyczy punktu 3 „…oznakowanie istotnych 
elementów parku kodami QR”. Do czego te kody będą się odnosić, czy będą tam opisy 
tych istotnych elementów parku czy multimedialne wyświetlanie? Zakładam, że nie tra-
fiamy do dobrej grupy odbiorców, ludzie którzy używają kodów QR, to raczej chcieliby 
zobaczyć coś ciekawego,  a osoby które interesują się tymi elementami parku, czyli 



np. opis drzewa to dla nich wystarczy tabliczka z opisem, bo oni nie będą w większości 
potrafili tego QR zastosować. Prośba o rozważenie czy to jest dobrze wydany pieniądz. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Mamy bardzo różnych odbiorców, liczymy na 
to, że będzie to miejsce, do którego będą przyjeżdżały bardzo różne osoby. Mamy już 
wstępną deklarację z Uniwersytetu Gdańskiego, z wydziału biologii o daleko idącej  
współpracy, ponieważ tak zróżnicowanego biologicznie obszaru niedużego jak Woja-
nowo nie ma praktycznie nigdzie w skali kraju. W związku z powyższym wychodzimy 
z założenia, że musimy zastosować też trochę nowinek technicznych, ponieważ będą 
różni ludzie. Jest tam ponad 9 ha, więc warto pokazać, że np. lipa bardzo stara jest 
trochę dalej i warto ją zobaczyć, stąd taki zamysł, żeby wprowadzić różne formy infor-
macji. Kto będzie chciał to przeczyta na tablicy, lub skorzysta z tego kodu. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXVIII/2/2018   z 
dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie uzgodnienia zakresu rewaloryzacji zespołu 
przyrodniczo – krajobrazowego „Park Podworski w Wojanowie.” 

 
3.uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomników przyrody 

Projekt uchwały przedstawiła  K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXVIII/3/2018   z 
dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych pomników przyrody. 
 
4. stanowiska Rady Gminy odnośnie zrzeczenia się odszkodowania za 
nieruchomości Gminy Pruszcz Gdański, które zostaną własnością Województwa 
Pomorskiego z przeznaczeniem pod realizację inwestycji drogowej polegającej 
na rozbudowie drogi wojewódzkiej nr 226 na odcinkach: węzeł "Rusocin" 
Autostrada A1 - Pruszcz Gdański i Pruszcz Gdański - Przejazdowo - Odcinek 
B, 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXVIII/4/2018   z 
dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie stanowiska Rady Gminy odnośnie 
zrzeczenia się odszkodowania za nieruchomości Gminy Pruszcz Gdański, które 
zostaną własnością Województwa Pomorskiego z przeznaczeniem pod 
realizację inwestycji drogowej polegającej na rozbudowie drogi wojewódzkiej nr 
226 na odcinkach: węzeł "Rusocin" Autostrada A1 - Pruszcz Gdański i 
Pruszcz Gdański - Przejazdowo - Odcinek B. 
 
5. stanowiska Rady Gminy odnośnie zrzeczenia się odszkodowania za 
nieruchomości Gminy Pruszcz Gdański, które zostaną własnością Województwa 



Pomorskiego z przeznaczeniem pod realizację inwestycji drogowej polegającej 
na rozbudowie drogi wojewódzkiej nr 222 na odcinku Gdańsk - Starogard 
Gdański, odcinek E: "Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 222 na odcinku 
Straszyn - Żuława", 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXVIII/5/2018   z 
dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie stanowiska Rady Gminy odnośnie 
zrzeczenia się odszkodowania za nieruchomości Gminy Pruszcz Gdański, które 
zostaną własnością Województwa Pomorskiego z przeznaczeniem pod 
realizację inwestycji drogowej polegającej na rozbudowie drogi wojewódzkiej nr 
222 na odcinku Gdańsk - Starogard Gdański, odcinek E: "Rozbudowa drogi 
wojewódzkiej nr 222 na odcinku Straszyn - Żuława". 
 

6. stanowiska Rady Gminy odnośnie zrzeczenia się odszkodowania za 
nieruchomości Gminy Pruszcz Gdański, które stały się własnością 
Województwa Pomorskiego z przeznaczeniem pod realizację inwestycji 
drogowej pn. "Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 222 na odcinku Gdańsk - 
Starogard Gdański, odcinek B od msc. Żuława do msc. Trąbki Wielkie, o długości 
ok. 6,3 km", 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXVIII/6/2018   z 
dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie stanowiska Rady Gminy odnośnie 
zrzeczenia się odszkodowania za nieruchomości Gminy Pruszcz Gdański, które 
stały się własnością Województwa Pomorskiego z przeznaczeniem pod 
realizację inwestycji drogowej pn. "Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 222 na 
odcinku Gdańsk - Starogard Gdański, odcinek B od msc. Żuława do msc. Trąbki 
Wielkie, o długości ok. 6,3 km". 
 

7. ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek wychowania 
przedszkolnego, dla których Gmina Pruszcz Gdański jest organem 
rejestrującym oraz trybu przeprowadzania kontroli 
Projekt uchwały przedstawiła L. Gitler – pracownik merytoryczny. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 



Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Dyskutowaliśmy na temat tej uchwały i chcia-
łabym zwrócić uwagę na dwa zapisy tj.: par. 8 ust. 3.  
Par.8 ust. 1 „ Kontrolę przeprowadzają osoby upoważnione przez wójta zwane dalej 
„kontrolerami”.” 
Par. 8 ust.2 „Kontrolę rozpoczyna się nie wcześniej niż po upływie 7 dni od dnia zawia-
domienia o zamiarze przeprowadzenia kontroli.” 
Par. 8 ust. 3 „Wójt ma prawo do zlecania kontroli w trybie natychmiastowym z pomi-
nięciem terminu, o którym mowa w ust. 2 jeśli czynności kontrolne są niezbędne dla 
zabezpieczenia dowodów stanowiących podstawę wykluczenia pobrania dotacji nie-
należnej lub w nadmiernej wysokości.” 
Z dotychczasowej praktyki wynika, że pomimo, że my uprzedzamy o kontroli na 7 dni 
lub 14 dni, czy jeszcze wcześniej, lub przekładamy kontrolę zgodnie z życzeniem kon-
trolowanego, to często do tych kontroli w zasadzie nie dochodzi. W związku z powyż-
szym po rozmowie dzisiaj z panią mecenas i panią Bożena Chodkowską proponowa-
łabym, jeśli uznacie to za słuszne, żeby jednak ten ust. 3 wykreślić, bo to będzie mar-
twy zapis. Jeśli my w terminie wskazanym 7 - dniowym bądź dłuższym, bądź terminie 
ustalonym przez strony nie wchodzimy na kontrolę, bo nie możemy, nie ma woli współ-
pracy to mówienie, że wójt może w trybie natychmiastowym skierować kontrole będzie 
zapisem martwym. Jest grupa przedszkoli, w których nie mamy żadnych problemów, 
żeby wejść z kontrolą. Tą grupę stanowi 99% przedszkoli kontrolowanych, a jest przed-
szkole, które nas nie wpuszczało, nie wpuszcza i być może wpuszczać nie będzie, w 
związku z  powyższym, gdyby wójt poszedł tu sam kontrolować, to tym bardziej nie 
będzie ta kontrola zrealizowana.  
 Jeszcze jedna rzecz, która ma związek z ustawą, która weszła tj. w par. 11 zapisa-
liśmy „ Uchwała podlega publikacji w dzienniku Urzędowym Województwa Pomor-
skiego i wchodzi w życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia.” Uchwała weszła w 
życie z dniem 1 stycznia. Dzisiaj mamy 22 stycznia, a od lutego powinna właściwie 
obowiązywać nasza uchwała. Uprzejma prośba, żebyśmy napisali, bo w szczególnych 
wypadkach możemy, że uchwała wchodzi w życie z dniem ogłoszenia w dzienniku 
Urzędowym Wojewody Pomorskiego. Musimy maksymalnie przyspieszyć publikację. 
Weszłaby ona nie po 14 dniach, tylko w momencie publikacji. To jest dla pewności, że 
w terminie się zmieścimy. Przepisy są wprowadzane bardzo szybko, nie zawsze mamy 
szanse się z nimi terminowo zmierzyć. 
 
Sesję opuścił radny Tadeusz Bednarczyk. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać 
głos w związku z projektem uchwały?      
Nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Przegłosujemy dwa wnioski, które 
zgłosiła pani wójt. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Wniosek pierwszy: kto z państwa 
jest za tym, żeby wykreślić z projektu ustawy  w par. 8 ust. 3?  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za wykreśleniem 
z projektu ustawy ust. 3 tj. „Wójt ma prawo do zlecania kontroli w trybie natych-
miastowym z pominięciem terminu, o którym mowa w ust. 2 jeśli czynności kon-
trolne są niezbędne dla zabezpieczenia dowodów stanowiących podstawę wy-
kluczenia pobrania dotacji nienależnej lub w nadmiernej wysokości.” głosowało 
13 osób, 3 osoby były przeciwne, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 



Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Wniosek drugi tj. w par. 11 dokonać 
zapisu, że uchwała wchodzi w życie z dniem ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym.  Kto 
jest za tym, żeby dokonać takiej zmiany? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za zmianą w par. 
11 zapisu na  „ Uchwała wchodzi w życie z dniem ogłoszenia w Dzienniku Urzę-
dowym Województwa Pomorskiego” głosowało 17 osób. 
 
Na sesję wrócił radny Tadeusz Bednarczyk. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem przedstawionej uchwały wraz z poprawkami? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 16 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXXVIII/7/2018   z dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek wychowania 
przedszkolnego, dla których Gmina Pruszcz Gdański jest organem 
rejestrującym oraz trybu przeprowadzania kontroli. 
 
8. wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia międzygminnego w sprawie 
założenia i prowadzenia szkoły podstawowej w miejscowości Kowale dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gmin: Kolbudy, Gdańsk oraz Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawiła B. Chodkowska – Kierownik Ref. Oświaty i Spraw 
społecznych. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXVIII/8/2018   z 
dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
Porozumienia międzygminnego w sprawie założenia i prowadzenia szkoły 
podstawowej w miejscowości Kowale dla uczniów zamieszkałych na terenie 
Gmin: Kolbudy, Gdańsk oraz Pruszcz Gdański.  
 
9. określenia kryteriów rekrutacji dla kandydatów spoza obwodu w 
postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych dla których 
organem prowadzącym jest gmina Pruszcz Gdański oraz określenia 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów 

Projekt uchwały przedstawiła B. Chodkowska – Kierownik Ref. Oświaty i Spraw 
Społecznych. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Mam pytanie do pkt. 6. Mieliśmy ten punkt wcześniej? Za-
stanawia mnie ten obwód szkoły, że miejsce pracy co najmniej jednego z rodziców 
musi być w obwodzie szkoły, a zakładając sytuację, że jest to miejsce pracy na terenie 
naszej gminy, albo ktoś jedzie np. z Różyn, a miejsce pracy jest w Straszynie i on by 
chciał zapisać dziecko w Straszynie, albo w Łęgowie, bo przejeżdża przez tą miejsco-
wość. Trochę to taką osobę wyklucza, ale jednak na terenie naszej gminy pracuje. 
Pani Bożena Chodkowska – Nie dostanie po prostu punktów. To nie jest wykluczenie, 
taka osoba może. Ta uchwała dotyczy tylko na wolne miejsca, więc jeżeli będzie wolne 



miejsce to tak, tylko tak jak mówi pani radna, nie otrzyma punktów po prostu.  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXVIII/9/2018   z 
dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie określenia kryteriów rekrutacji dla 
kandydatów spoza obwodu w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych 
szkół podstawowych dla których organem prowadzącym jest gmina Pruszcz 
Gdański oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów. 

10. określenia kryteriów naboru na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 
do przedszkoli publicznych, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz publicznych innych form wychowania przedszkolnego, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Pruszcz Gdański oraz określenia 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów 

Projekt uchwały przedstawiła B. Chodkowska – Kierownik Ref. Oświaty i Spraw 
Społecznych. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXVIII/10/2018   z 
dnia 22 stycznia 2018 roku w sprawie określenia kryteriów naboru na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych, oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz publicznych innych form 
wychowania przedszkolnego, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Pruszcz Gdański oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
tych kryteriów. 

VII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Pierwsze zapytanie było do mnie, 
odnośnie działań jakie zostały podjęte w związku z szkalującym wpisem na temat 
wizyty pana Jakuba Błaszczykowskiego na terenie naszej gminy. Chciałbym 
poinformować, że zgodnie z upoważnieniem, które otrzymałem na jednej z 
poprzednich sesji wystąpiłem do administratora strony o informacje. Jednak takiej 
informacji nie uzyskałem. Treść mojego wystąpienia pojawiła się na stronie, jednak po 
jakimś czasie zginęła. Na tym etapie moje możliwości się wyczerpują. Natomiast inne 
organy mogą wystąpić i uzyskają taką informację na temat administratora strony. Czy 
Rada Gminy upoważni przewodniczącego czy prezydium rady do tego, żeby wystąpić 
do odpowiednich do tego powołanych organów, żeby ustalić personalia administratora 
tej strony?  Czy ktoś chciałby zabrać głos w związku z tą sytuacją? Ta strona, zmieniła 
formę, nazwę. Czy Rada Gminy widzi potrzebę, żeby wystąpić do odpowiednich 
organów i udziela takiego pełnomocnictwa, żeby o takie informacje wystąpić? 

Pan Janusz Sampolski – Mamy się  wypowiedzieć pojedynczo czy później złożyć 
wniosek? Jeśli chodzi o mnie to jestem za.   
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z Państwa radnych jest za tym, 
żeby wystąpić do odpowiednich organów do tego powołanych w celu ustalenia 
administratora strony szkalującego gminę i radnych? 

W wyniku głosowania ( w głosowani wzięło udział 18 radnych) za wnioskiem 
głosowało 17 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Widzę, że ogromną większością 



jesteśmy za tym, żeby zadbać o dobre imię Urzędu Gminy, radnych, pracowników i 
wszystkich osób, które reprezentują mieszkańców gminy, żeby tego typu artykuły o 
nieprawdziwej treści zahamować, żeby uchronić się na przyszłość od tego typu 
materiałów.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Pan sołtys ze Straszyna -  dostaliśmy to pismo 
od mieszkańców i zgodnie z procedurą w tej chwili jesteśmy na etapie decyzji 
środowiskowej. Udzielimy odpowiedzi tym państwu, że w ramach procedury wszystkie 
głosy będą uwzględniane. Druga sprawa – prędkość na ul. Starogardzkiej. Jakiś czas 
temu wystąpiłam pisemnie do Policji o ustawienie tam fotoradaru, określiliśmy nawet 
godziny. Już kiedyś mówiłam, że na moich oczach na czerwonym świetle łódka, która 
wozi piach przejechałaby dwoje dzieci i rodziców. Niestety kierowcy się nie liczą z 
zagrożeniem, w Trąbkach doświadczyliśmy tego. Pamiętacie Państwo głośną aferę, w 
Straszynie na światłach mieliśmy zamontowane kamery, były pętle indukcyjne, które 
zapalały czerwone światło jak przekraczano dopuszczalną prędkość. Niestety ITD, 
które potem przejęło uprawnienia z fotoradarami nie wyraziło zgody na nieodpłatne 
przejęcie tego majątku. Firma, która instalowała musiała to zdemontować. Natomiast 
teraz właśnie wystąpiło ITD o opinię Policji w celu założenia czerwonego światła, które 
jak będzie przekraczana prędkość to się będzie automatycznie włączało czerwone 
światło.  
 Jeszcze raz odniosę się do tego co powiedział pan sołtys i radny Maciej Wysocki. 
Państwo jako sołtysi podpisujecie wykonanie usługi. Jeżeli macie jakąkolwiek 
wątpliwość proszę natychmiast do nas zgłaszać. Natomiast my do czarnego śniegu 
zdzierać nie będziemy. Jesteśmy gminą wiejską. Jeżdżę po gminie i muszę 
powiedzieć, że życzyłabym każdemu utrzymania w takim stanie dróg i chodników. 
Tłumaczmy też mieszkańcom, że jak masz letnie opony to nie ma szans na jechanie. 
Panie sołtysie, firma przewozowa, jeżeli się coś dzieje z nawierzchnia drogi, tzn. jest 
niewłaściwie utrzymana to natychmiast też mamy sygnał od kierowców autobusów.  
Taki sygnał na dzisiaj do nas nie wpłynął.  
 Spotkanie z kołami łowieckimi – oczywiście. 
 Pan Byczyński – rafineria stoi z prostego powodu, że nie jest zbudowana z 
kontenerów, ma pan swoją filozofię, my mamy swoją odpowiedź. To są dwa kontenery 
postawione. Nie są one na stałe ze sobą zespolone, bo tak się nie da, bo to pracuje. 
Stąd mamy pewien problem. 
Pan Wiesław Zbroiński – część wypowiedzi nie nagrała się z powodu nie włączonego 
mikrofonu. Chodzi o przebudowę i zamknięcie mostu na Motławie w miejscowości 
Wiślina- Mokry Dwór. W tamtym tygodniu poinformował mnie pracownik gminy, że nie 
prędzej niż 1 marca, pytanie co z naszymi żniwami? Przecież ich nie odwołamy. 
Rolnicy nie wyobrażają sobie jeżdżenia przez Pruszcz czy Lędowo na pola z drugiej 
strony rzeki. Nie wiem co się stało, że ten termin został przesunięty. Nikt nic nie wie.     
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Panie Sołtysie, żadna taka informacja do nas 
nie dotarła. Mamy podpisane uzgodnienia ze Strabagiem, że nie później jak 1 lipca 
musi być przejazd. 
Pan Wiesław Zbroiński – W tamtym tygodniu byłem w Urzędzie Gminy, Adam 
zajmujący się drogami poinformował mnie, że dzwonił i prędzej niż 1 marca nie wejdą. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak- Nie dostaliśmy  żadnej oficjalnej informacji. 
Zapytam. Wystąpię pisemnie. 
Pan Wiesław Zbroiński – Nie wyobrażamy sobie żniw bez mostu. 
 
VIII. Wolne wnioski. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak- Ostatnio pojawił się artykuł w Echo Pruszcza 



na temat dotacji do przedszkoli niepublicznych. Mało tego, niektórzy z państwa 
radnych niemalże wskazali kwotę, którą gmina zapłaci w ramach odszkodowania. 
Wiedzą ile przedszkoli wystąpiło z roszczeniem przeciwko gminie. Chcę Państwu 
powiedzieć, że do tej pory mamy  spór z przedszkolem z Łęgowa. Na 11 terminów 
kontroli, które mamy obowiązek przeprowadzać, ponieważ są to kontrole gminne 
byliśmy dwa razy wpuszczeni, w związku z powyższym to pokazuje skalę chęci 
współpracy. Będziemy stali na straży pieniędzy publicznych, odpowiadamy za 
właściwe wydatkowanie. Jestem pełna „podziwu” dla osób, które już wyliczyły jakie 
inwestycje nie będą wykonywane. Będziemy sprawdzali zasadność wydatkowania 
pieniędzy gminnych. Jeszcze jedna kwestia – jeśli chodzi o dotacje to wyliczane są 
one na podstawie kosztów jakie są ponoszone przez przedszkola gminne. Pracują nad 
tym: pani skarbnik, dyrektor przedszkola. To nie jest tak, że wójt jednoosobowo 
podejmuje decyzję o wysokości dotacji. Wynika to z dokumentów. Twierdzenie, że 
gdyby była dotacja większa to by rodzice płacili mniej. Nic bardziej złudnego i mylnego. 
Dotacja w tej chwili jest stosunkowo wysoka. Mimo tego nie słyszałam, żeby 
jakiekolwiek przedszkole obniżyło chociaż o 1 zł środki, które płacą rodzice. W związku 
z powyższym, jeśli mówimy, że stoimy na straży pieniędzy gminnych i mam nadzieję, 
że państwo też stoicie na straży właściwego dysponowania środkami to proszę nie 
robić takiego fermentu wokół gminy. Obecnie już feruje się wyroki. Wiem, że 
wchodzimy w dosyć trudny czas. Ten rok będzie dla nas  z tego wynika bardzo trudny 
i będziemy musieli nie jedna rzecz tłumaczyć i udowadniać. Proszę jednak, żeby takiej 
aury wokół gminy za wszelką cenę nie robić.  
Zapraszam Państwa na spotkanie, już czekają przedstawiciele GIWK-u i spółki 
Eksploatator.  
IX. Zakończenie sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  W wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XXXVIII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII Kadencji 
została zakończona o godz. 15:15. 
 
Protokołowała: 
Marta Nowicka 
 
Protokół został przyjęty na XXXIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w 
dniu 16 lutego 2018 roku. 
 
 
 

 
 
    


